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PROTOKÓŁ NR LXII/24 

LXII sesji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 

z 26 lutego 2024 r. 

 

LXII sesja Sejmiku Województwa Wielkopolskiego VI kadencji odbyła się 
26 lutego 2024 r. o godz. 12:00 w siedzibie Samorządu Województwa Wielkopolskiego, 
al.  Niepodległości 34 w Poznaniu. 

 
Ad. 1. Otwarcie posiedzenia. Stwierdzenie quorum. 

LXII Sesję otworzyła Przewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Małgorzata 
Waszak-Klepka. 

Przewodnicząca przywitała uczestników Sesji i dokonała sprawdzenia obecności Radnych 
Województwa Wielkopolskiego – w Sesji udział wzięło 34 Radnych Województwa Wielkopolskiego. 

Głos zabrał Poseł na Sejm RP Bartosz Zawieja oraz Wicewojewoda Wielkopolski Jarosław 
Maciejewski, którzy podziękowali za dotychczasową współpracę i wyrazili nadzieję na dalsze wspólne 
działania na rzecz Wielkopolski.  

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Małgorzata Waszak-Klepka 
zaproponowała poszerzenie porządku obrad o punkt pn. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania 
według właściwości petycji dotyczącej zagrożenia ze strony nowych technik genomowych (NGT) – jako 
19 A: 

za: 32,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

 

PORZĄDEK OBRAD 
LXII SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA WIELKOPOLSKIEGO 
26 lutego 2024 r. godz. 1200  

1. Otwarcie posiedzenia. Stwierdzenie quorum.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Wybór sekretarzy obrad. 

4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr LIX/1207/23 Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 
z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie: uchwały budżetowej Województwa Wielkopolskiego na 
2024 rok.  

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr LIX/1206/23 Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 
z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 
Wielkopolskiego na 2024 rok i lata następne.  
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6. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg  
w stosunku do należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym, warunków 
dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc 
publiczną oraz wskazania organów do tego uprawnionych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostkom samorządu 
terytorialnego w 2024 roku.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie pomocy finansowej Powiatowi 
Średzkiemu. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia zadania własnego Województwa Wielkopolskiego 
Gminie i Miastu Jastrowie.  

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Wielkopolskiemu Centrum 
Pulmonologii i Torakochirurgii im. Eugenii i Janusza Zeylandów.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia przez Samorząd Województwa Wielkopolskiego do 
realizacji zadań publicznych w zakresie ochrony zdrowia powierzonych przez powiaty 
województwa wielkopolskiego w zakresie zapewnienia utrzymania operatorskiego Systemu EDM 
umożliwiającego prowadzenie przez szpitale elektronicznej dokumentacji medycznej w tym 
usług e-dokumentacja i e-rejestracja w ramach przedsięwzięcia ujętego w WPF Województwa 
Wielkopolskiego pn. „Obsługa operatorska produktów i utrzymanie projektu pn. „Wyposażenie 
środowisk informatycznych wojewódzkich, powiatowych i miejskich podmiotów leczniczych w 
narzędzia informatyczne umożliwiające wdrożenie Elektronicznej Dokumentacji Medycznej oraz 
stworzenie sieci wymiany danych między podmiotami leczniczymi samorządu województwa” w 
okresie trwałości.  

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Sejmiku Województwa Wielkopolskiego  
nr XXI/394/20 z dnia 13 lipca 2020 r. w sprawie: przyjęcia programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 
2020+".  

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia jednostkom samorządu terytorialnego w 2024 roku 
pomocy finansowej w formie dotacji celowej z budżetu Województwa Wielkopolskiego na 
realizację wybranych zadań zgłoszonych w ramach Programu pn. „Wielkopolska przyjazna 
zwierzętom”.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na powierzenie zarządzania przystankami 
komunikacyjnymi zlokalizowanymi wzdłuż dróg wojewódzkich, położonymi w granicach 
administracyjnych Gminy Krobia, Gminie Krobia. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia zgody na dokonanie darowizny na rzecz Powiatu 
Nowotomyskiego.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie dalszego członkostwa Województwa Wielkopolskiego  
w Europejskiej Sieci Regionów na rzecz Badań i Innowacji (ERRIN).  

17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr IV/75/15 Sejmiku Województwa Wielkopolskiego z 
dnia 23 lutego 2015 r. w sprawie nadania statutu Teatrowi Nowemu im. Tadeusza Łomnickiego 
w Poznaniu.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu 
Drogowego w Poznaniu.  
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19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska dotyczącego pisma podmiotu o nazwie Urząd 
Cywilnej i Demokratycznej Kontroli w zakresie zmiany systemu zarządzania Rzeczpospolitą 
Polską. 

19 A. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania według właściwości petycji dotyczącej zagrożenia ze 
strony nowych technik genomowych (NGT). 

20. Podjęcie uchwały w sprawie stanowiska w sprawie nieusuwania z podstawy programowej 
tematu zwycięskiego Powstania Wielkopolskiego. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego komisji stałych Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego. 

22. Informacja w sprawie wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli początkujących, 
mianowanych i dyplomowanych na poszczególnych stopniach awansu zawodowego  
w szkołach i placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Samorząd 
Województwa Wielkopolskiego zgodnie z art. 30a Karty Nauczyciela.  

23. Informacja o programach naprawczych samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej 
na lata 2023-2025, dla których podmiotem tworzącym jest Województwo Wielkopolskie. 

24. Sprawozdanie Zarządu Województwa Wielkopolskiego z realizacji wniosków zgłoszonych przez 
Komisje Sejmiku w II półroczu 2023 roku.  

25. Sprawozdanie Zarządu Województwa Wielkopolskiego z realizacji uchwał Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego VI kadencji podjętych w IV kwartale 2023 roku.  

26. Sprawozdanie z prac Komisji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego w 2023 roku.  

27. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Województwa Wielkopolskiego w okresie 
pomiędzy sesjami Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

28. Interpelacje i zapytania radnych. 

29. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 3. Wybór sekretarzy obrad. 

Sekretarzami obrad zostali wybrani przy głosach:  
za: 32,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Radni: Mirosława Rutkowska-Krupka oraz Marek Sowa. 

 

Ad. 4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr LIX/1207/23 Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie: uchwały budżetowej Województwa 
Wielkopolskiego na 2024 rok.  

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 
Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  
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Głos zabrał Radny Zbigniew Czerwiński. Wspomniał, że już podczas debaty budżetowej  
w grudniu 2023 roku przedstawił analizę wzrostu dochodów województwa w latach 2015-2023. 
Planowane wykonanie dochodów podatku od osób prawnych CIT miało być wykonane powyżej 70 
mld w skali kraju. Niestety wykonanie podatku CIT załamało się w grudniu i wykonanie wyniosło 67,9 
mld. 1.6 mld to udział dla Wielkopolski. W sytuacji niepewności finansowej te rozwiązania, które 
przyjął rząd Zjednoczonej Prawicy w roku 2024 roku są korzystne dla Województwa Wielkopolskiego. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 22,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 7.  

Uchwała nr LXII/1248/24 stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Ad. 5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr LIX/1206/23 Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Województwa Wielkopolskiego na 2024 rok i lata następne. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 
Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

Radni nie wnieśli uwag.  

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 22,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 9.  

Uchwała nr LXII/1249/24 stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg  
w stosunku do należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym, warunków dopuszczalności 
pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz 
wskazania organów do tego uprawnionych. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 
Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

Radni nie wnieśli uwag.  

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 31,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LXII/1250/24 stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostkom samorządu 
terytorialnego w 2024 roku. 

https://bip.umww.pl/artykuly/2830590/pliki/20240227102619_uchwaalxii124824.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2830590/pliki/20240227102619_uchwaalxii124924.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2830590/pliki/20240227102620_uchwaalxii125024.pdf
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Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 
Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

Głos zabrał Radny Zbigniew Czerwiński. Radny zapytał czy posiadamy informację czy nadal 
obserwuje się wzrost kosztów wykonywania inwestycji na drogach. Ma wątpliwości co do realizacji 
przedsięwzięć. Dopytał, czy za tę samą kwotę realizujemy obecnie budowę na krótszych odcinkach, 
czy za wyższą kwotę na odcinkach takiej samej długości jak wcześniej. 

W odpowiedzi na zapytanie poprzednika głos zabrał Wicemarszałek Województwa 
Wielkopolskiego Krzysztof Grabowski. Niestety tendencja kosztów inwestycji drogowych jest 
wzrostowa. Zmienione zostały zasady: kwoty dotacji pozostają bez większych zmian, są przyznawane 
na krótsze odcinki drogi, tak by samorządowcy mogli się zmieścić w określonych kwotach. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 32,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LXII/1251/24 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie pomocy finansowej Powiatowi 
Średzkiemu. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 
Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 32,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LXII/1252/24 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia zadania własnego Województwa Wielkopolskiego 
Gminie i Miastu Jastrowie. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 
Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

Głos zabrał Radny Adam Bogrycewicz. Zaznacza, że zabrał głos już podczas Komisji Planowania 
Przestrzennego i Infrastruktury Technicznej, gdzie wspominał o inwestycji dotyczącej poprawy stanu 
nawierzchni ul. Wojska Polskiego w Jastrowie. Dotacja była przyznawana już w latach poprzednich, 
natomiast Samorząd Gminy i Miasta w Jastrowie nadal nie zrealizował tej inwestycji.    

Radna Mirosława Rutkowska-Krupka poinformowała, że w urzędzie w Jastrowie odbyło się 
spotkanie, w którym brał udział m.in. Dyrektor Wojewódzkiego Zarządu Dróg Wojewódzkich  
w Poznaniu oraz Pani Radna. Podjęto tam wszystkie decyzje, które są niezbędne do realizacji 
inwestycji.   

Radny Adam Bogrycewicz, który pochwalił przedmówczynie za aktywność i skuteczność  
w działaniach na rzecz rozwoju wspólnego okręgu pod względem drogowym. Wyraził zadowolenie  
i nadzieję, że inwestycja tym razem dojdzie do skutku. 

https://bip.umww.pl/artykuly/2830590/pliki/20240227102620_uchwaalxii125124.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2830590/pliki/20240227102621_uchwaalxii125224.pdf
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Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 31,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LXII/1253/24 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Ad. 10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Wielkopolskiemu 
Centrum Pulmonologii i Torakochirurgii im. Eugenii i Janusza Zeylandów. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 
Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

Radni nie wnieśli uwag.  

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 31,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LXII/1254/24 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia przez Samorząd Województwa Wielkopolskiego do 
realizacji zadań publicznych w zakresie ochrony zdrowia powierzonych przez powiaty 
województwa wielkopolskiego w zakresie zapewnienia utrzymania operatorskiego Systemu EDM 
umożliwiającego prowadzenie przez szpitale elektronicznej dokumentacji medycznej w tym usług 
e-dokumentacja i e-rejestracja w ramach przedsięwzięcia ujętego w WPF Województwa 
Wielkopolskiego pn. „Obsługa operatorska produktów i utrzymanie projektu pn. „Wyposażenie 
środowisk informatycznych wojewódzkich, powiatowych i miejskich podmiotów leczniczych w 
narzędzia informatyczne umożliwiające wdrożenie Elektronicznej Dokumentacji Medycznej oraz 
stworzenie sieci wymiany danych między podmiotami leczniczymi samorządu województwa” w 
okresie trwałości. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 
Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Pan Krzysztof Sobczak zabrał głos zwracając się z zapytaniem do Biura Prawnego czy paragraf 
1 ustęp 5 jest sformułowany zgodnie z zasadami legislacji.  

W następnej kolejności głos zabrał Radny Zbigniew Czerwiński. Zauważył, że system ma być 
utrzymywany ze składek podmiotów biorących udział w projekcie. W związku z tym dopytał, czy 
właściwie rozumuje, iż jeżeli przyjęta jest zasada 1/57 i nie więcej niż 355 tys. zł to w mieście Poznań, 
gdzie w projekcie uczestniczą 4 szpitale składka wyniesie 4x 1/57 kwoty. 

W odpowiedzi na zapytanie przedmówcy głos zabrała Członek Zarządu Województwa 
Wielkopolskiego  Paulina Stochniałek, która zgodziła się z wypowiedzią Radnego wyjaśniając, że 
każda placówka, która bierze udział w projekcie wpłaca 1/57 kwoty. 

Ponownie zabrał głos Radny Krzysztof Sobczak, który odczytał paragraf 1 uchwały i skierował 
pytanie do Biura Prawnego, czy jest on sformułowany zgodnie z zasadami legislacji. 

https://bip.umww.pl/artykuly/2830590/pliki/20240227102621_uchwaalxii125324.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2830590/pliki/20240227102622_uchwaalxii125424.pdf
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W odpowiedzi na zapytanie Radnego głos zabrała Dyrektor Biura Prawnego Małgorzata 
Ratajczak, która wyjaśniła, że według Biura Prawnego odczytany zapis nie budzi żadnych zastrzeżeń. 

Radny Krzysztof Sobczak zadał pytanie do Dyrektor Biura Prawnego „czy zgodnie z zasadami 
legislacji w ustępach są literki, czy powinny być punkty?”. 

Dyrektor Małgorzata Ratajczak wytłumaczyła, że wcześniej nie zrozumiała odpowiednio 
pytania. Przyznała rację przedmówcy, że zgodnie z techniką legislacji kolejność powinna wyglądać 
tak: paragraf, artykuł, ustęp, punkt, litera, tiret.  

Powyższą korektę uwzględniono. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 33,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LXII/1255/24 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Ad. 12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Sejmiku Województwa Wielkopolskiego  
nr XXI/394/20 z dnia 13 lipca 2020 r. w sprawie: przyjęcia programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 
2020+". 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 
Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 32,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LXII/1256/24 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia jednostkom samorządu terytorialnego w 2024 roku 
pomocy finansowej w formie dotacji celowej z budżetu Województwa Wielkopolskiego na 
realizację wybranych zadań zgłoszonych w ramach Programu pn. „Wielkopolska przyjazna 
zwierzętom”. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 
Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 32,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LXII/1257/24 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na powierzenie zarządzania przystankami 
komunikacyjnymi zlokalizowanymi wzdłuż dróg wojewódzkich, położonymi w granicach 
administracyjnych Gminy Krobia, Gminie Krobia.  

https://bip.umww.pl/artykuly/2830590/pliki/20240227102623_uchwaalxii125524.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2830590/pliki/20240227102624_uchwaalxii125624.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2830590/pliki/20240227102625_uchwaalxii125724.pdf
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Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 
Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 33,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LXII/1258/24 stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia zgody na dokonanie darowizny na rzecz Powiatu 
Nowotomyskiego. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 
Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 33,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LXII/1259/24 stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie dalszego członkostwa Województwa Wielkopolskiego  
w Europejskiej Sieci Regionów na rzecz Badań i Innowacji (ERRIN). 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 
Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

Głos zabrał Radny Zbigniew Czerwiński, nawiązując do tego, że maksymalna składka 
członkostwa wynosi 10 tys. euro rocznie. Chciałby dowiedzieć się w jakim zakresie przynależność do 
tego stowarzyszenia pomogła nam na rzecz badań i innowacji. Czy nawiązana została jakaś 
współpraca, partnerstwo, czym możemy się pochwalić? Na koniec poprosił o przypomnienie jak długo 
należymy do powyższego stowarzyszenia. 

Radny Adam Bogrycewicz zgłosił wniosek formalny o chwilę przerwy, by osoba kompetentna 
udzieliła odpowiedzi na zadane wcześniej pytania przez Radnego Zbigniewa Czerwińskiego. 

 W odpowiedzi głos zabrał Marszałek Województwa Wielkopolskiego Marek Woźniak. 
Członkiem stowarzyszenia Województwo Wielkopolskie jest od 2016 roku. W tym czasie zespół, który 
wspiera członkostwo tj. Biuro Informacyjne Województwa Wielkopolskiego w Brukseli BIWW jest  
w stałym kontakcie ze wszystkimi podmiotami, które zajmują się nauką  w Wielkopolsce. Ze względu 
na zmianę prawa belgijskiego, potrzebna jest odnowa członkostwa Województwa Wielkopolskiego  
w  Europejskiej Sieci Regionów na Rzecz Badań i Innowacji na nowych zasadach. Konkretne efekty 
czasami ciężko wymienić. Marszałek nie posiada konkretnej wiedzy czy któryś projekt można 
bezpośrednio przypisać członkostwie. Jeśli zaistnieje taka potrzeba można poprosić przedstawicielkę 
BIWW o przygotowanie odpowiedzi.  

Głos zabrał Radny Adam Cukier prosząc o zwiększenie temperatury w Sali Sesyjnej. 

W odpowiedzi Radny Adam Bogrycewicz prosi o nie podnoszenie temperatury. Nawiązał 
także do obniżenia maksymalnej temperatury w okresie zimowym w pomieszczeniach pracowników 

https://bip.umww.pl/artykuly/2830590/pliki/20240227102626_uchwaalxii125824.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2830590/pliki/20240227102626_uchwaalxii125924.pdf
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urzędu. Przewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego poprosiła o zakończenie dyskusji nie 
na temat. 

Radny Zbigniew Czerwiński uważa, że przed głosowaniem nad uchwałą zawartą w punkcie 16 
warto by było przedstawić sprawozdanie z działalności stowarzyszenia, bądź inne konkretne sytuacje, 
dzięki którym zauważymy, że członkostwo w stowarzyszeniu przynosi pożądane efekty. Radny 
poprosił o przesunięcie głosowania nad powyższym punktem na czas po przerwie. 

Marszałek Marek Woźniak zgodził się na propozycję przedmówcy. 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego ogłosiła 40-minutową przerwę.  

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego wznowiła obrady i oddała głos 
Marszałkowi Województwa Wielkopolskiego Markowi Woźniakowi. W odpowiedzi na zapytanie 
Radnego Zbigniewa Czerwińskiego Marszałek wspomniał o najbardziej zaawansowanym projekcie, 
jakim był projekt Politechniki Poznańskiej realizowany przez wydział Automatyki, Robotyki  
i Elektrotechniki, który dotyczył zielonych lotnisk i portów w Programie Horyzont 2020, ale niestety 
nie otrzymał ostatecznego finansowania. Marszałek wymienił również inne projekty, które dzięki 
uczestnictwie zyskały rozgłos, pomoc oraz wsparcie ze strony ekspertów, będących członkami 
Europejskiej Sieci Regionów na rzecz Badań i Innowacji. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 31,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LXII/1260/24 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Ad. 17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr IV/75/15 Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego z dnia 23 lutego 2015 r. w sprawie nadania statutu Teatrowi Nowemu im. 
Tadeusza Łomnickiego w Poznaniu. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 
Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

Przewodnicząca Komisji Kultury Radna Ewa Panowicz przedstawiła opinię Komisji, zgodnie  
z którą Komisja wnioskuje o poprawkę: usunięcie w § 1 ustępu 1 oraz nadaniem kolejnym ustępom 
odpowiednią numerację.  

Poprawka została uwzględniona: 

za: 32,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 33,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LXII/1261/24 stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

https://bip.umww.pl/artykuly/2830590/pliki/20240227102627_uchwaalxii126024.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2830590/pliki/20240227102627_uchwaalxii126124.pdf
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Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Wojewódzkiego Ośrodka 
Ruchu Drogowego w Poznaniu. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 
Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 33,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LXII/1262/24 stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska dotyczącego pisma podmiotu o nazwie 
Urząd Cywilnej i Demokratycznej Kontroli w zakresie zmiany systemu zarządzania Rzeczpospolitą 
Polską. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 
Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  Komisja Skarg Wniosków i Petycji prosi o dopisanie  
w uzasadnieniu: Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 26 lutego 2024 r. 
zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały. Przychylam się do prośby Komisji.  

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 33,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LXII/1263/24 stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Ad. 19 A. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania według właściwości petycji dotyczącej 
zagrożenia ze strony nowych technik genomowych (NGT). 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 
Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  Komisja Skarg Wniosków i Petycji prosi o dopisanie  
w uzasadnieniu: Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 26 lutego 2024 r. 
zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały. Przychylam się do prośby Komisji. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 31,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LXII/1264/24 stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Ad. 20. Podjęcie uchwały w sprawie stanowiska w sprawie nieusuwania z podstawy programowej 
tematu zwycięskiego Powstania Wielkopolskiego. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 
Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

https://bip.umww.pl/artykuly/2830590/pliki/20240227102628_uchwaalxii126224.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2830590/pliki/20240227102628_uchwaalxii126324.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2830590/pliki/20240227102628_uchwaalxii126424.pdf
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Jako pierwszy głos zabrał wnioskodawca Radny Zbigniew Czerwiński, który odczytał treść 
stanowiska po poprawkach Komisji Kultury i poprosił o przyjęcie uchwały: 

Sejmik Województwa Wielkopolskiego z dużym niepokojem przyjął informację o planowanych 
przez Ministerstwo Edukacji Narodowej zmianach  programu nauczania historii w szkołach średnich. 
Propozycję, by Powstanie Wielkopolskie było jedynie wzmiankowane przy omawianiu  kształtowania 
się  granicy z Niemcami  odrodzonej Rzeczypospolitej Polskiej w latach 1918 -1921, uważamy za 
absolutnie niedopuszczalną. Sprzeciwiamy się wymazywaniu historii Wielkopolan z tego programu  
i sprowadzaniu Powstania do zagadnienia czysto wojskowego. Powstanie Wielkopolskie to zwycięski 
rezultat „najdłuższej wojny nowoczesnej Europy” prowadzonej przez wszechstanową polską 
wspólnotę narodową przez cały wiek XIX. Powstanie Wielkopolskie oczami historyków uznawane jest 
za wyjątkowe, z uwagi na  dobrą organizację oraz odniesione zwycięstwo. Wydarzenie to 
doprowadziło do włączenia w granice RP silnego gospodarczo regionu, dysponującego dobrze 
zorganizowaną administracją i wyszkoloną 100-tysięczną Armią Wielkopolską. Jednostki tej armii 
walczyły w wojnie polsko–bolszewickiej, odgrywając bardzo istotną rolę w pokonaniu armii 
bolszewickiej w roku 1920, a więc współdecydując o przetrwaniu niepodległego Państwa Polskiego 
po 123 latach zaborów.  

Samorząd Województwa Wielkopolskiego wspierany przez gminy i powiaty z terenu 
województwa wielkopolskiego, lubuskiego i kujawsko-pomorskiego zabiegał od lat o nadanie rocznicy 
wybuchu Powstania Wielkopolskiego odpowiedniej ogólnopolskiej rangi. W roku 2021 Prezydent RP  
Andrzej Duda podpisał w Sali Białej odrestaurowanego Bazaru Poznańskiego ustawę o ustanowieniu 
Narodowego Dnia Zwycięskiego Powstania Wielkopolskiego w dniu 27 grudnia. Ustawa ta przyjęta 
jednogłośnie przez obie izby parlamentu polskiego, dawała nam nadzieję, że oto wysiłek Wielkopolan, 
którzy walczyli o swoją wolność i prawo do niepodległego państwa polskiego został doceniony przez 
reprezentację całego Narodu. W ślad za tym Rząd Polski pod przewodnictwem premiera Mateusza 
Morawieckiego zobowiązał się w roku 2023 do współfinansowania w wysokości 222 milionów złotych 
budowy Muzeum Powstania Wielkopolskiego, którego budowę w dniu 16 lutego br. uroczyście 
zainaugurował Marszałek Województwa Wielkopolskiego Marek Woźniak, wmurowując kamień 
węgielny. Propozycje zmian programu nauczania historii wywołały sprzeciw środowisk i organizacji, 
które były inicjatorami ustanowienia święta państwowego Narodowego Dnia Zwycięskiego 
Powstania Wielkopolskiego oraz tysięcy Wielkopolan, wyrażonych w licznych petycjach skierowanych 
do Ministerstwa Edukacji Narodowej.  

Powstanie Wielkopolskie, docenione przez Rząd RP, obie izby parlamentu i Pana Prezydenta, 
może stać się tylko epizodem w programie nauczania historii decyzją ministerialnego urzędnika. Nie 
możemy się na to zgodzić, jesteśmy to winni  wszystkim polskim patriotom prowadzącym zmagania  
z pruskim zaborcą. Czyn naszych przodków zasługuje na pamięć, nie tylko ze względu na ostateczny 
zwycięski rezultat, ale jako wyjątkowy przykład solidarnej współpracy wszystkich warstw społecznych 
dążących do odzyskania i utrzymania niepodległości. Właśnie takich przykładów w obliczu 
narastającego zagrożenia militarnego Rzeczypospolitej niezwykle potrzebujemy.  

Mamy nadzieję, że stanowisko Sejmiku Województwa Wielkopolskiego zostanie uwzględnione 
przez Ministerstwo Edukacji Narodowej, a budowane ze środków Rządu RP i Województwa 
Wielkopolskiego Muzeum Powstania Wielkopolskiego będzie atrakcyjnym miejscem utrwalania  
i poszerzania wiedzy wynoszonej ze szkoły średniej. 

Marszałek Marek Woźniak podziękował wnioskodawcy za przyjęcie wszystkich 
zaproponowanych poprawek. Wyraził zadowolenie, że stanowisko jest związane z pismem mówcy do 
Minister Edukacji i Nauki.   
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Radny Marek Sowa odniósł się także do biegów zorganizowanych z okazji rocznic wybuchu 
Powstania Wielkopolskiego. Pochwalił organizację wydarzeń, które cieszą się dużym 
zaangażowaniem.  

Radny Adam Bogrycewicz wyraził zadowolenie, że niniejsza inicjatywa Klubu Radnych PiS 
została dobrze przyjęta. Odniósł się także do Młodzieżowego Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego, którego komisje wypowiedziały się także w podobnym tonie jeśli chodzi o zmiany 
w podstawie programowej.  

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego zwróciła uwagę, że regulamin nie 
pozwala na przyjęcie uchwały przez aklamację – głosowanie musi się odbyć poprzez naciśnięcie 
przycisku. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 33,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LXII/1265/24 stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Ad. 21. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego komisji stałych Sejmiku 
Województwa Wielkopolskiego. 

Przewodnicząca poinformowała, że zmiana dotyczy zrzeczenia się mandatu przez Pana 
Jarosława Maciejewskiego, który został wykreślony ze składów Komisji Sejmiku.  

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 32,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LXII/1266/24 stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Ad. 22. Informacja w sprawie wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli początkujących, 
mianowanych i dyplomowanych na poszczególnych stopniach awansu zawodowego  
w szkołach i placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Samorząd 
Województwa Wielkopolskiego zgodnie z art. 30a Karty Nauczyciela. 

Sejmik przyjął informację do wiadomości.  

 

Ad. 23. Informacja o programach naprawczych samodzielnych publicznych zakładów opieki 
zdrowotnej na lata 2023-2025, dla których podmiotem tworzącym jest Województwo 
Wielkopolskie. 

Sejmik przyjął informację do wiadomości.  

 

Ad. 24. Sprawozdanie Zarządu Województwa Wielkopolskiego z realizacji wniosków zgłoszonych 
przez Komisje Sejmiku w II półroczu 2023 roku. 

Sejmik przyjął sprawozdanie do wiadomości.  

https://bip.umww.pl/artykuly/2830590/pliki/20240227102629_uchwaalxii126524.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2830590/pliki/20240227102629_uchwaalxii126624.pdf
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Ad. 25. Sprawozdanie Zarządu Województwa Wielkopolskiego z realizacji uchwał Sejmiku 
Województwa Wielkopolskiego VI kadencji podjętych w IV kwartale 2023 roku. 

Sejmik przyjął sprawozdanie do wiadomości.  

 

Ad. 26. Sprawozdanie z prac Komisji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego w 2023 roku. 

Sejmik przyjął sprawozdanie do wiadomości.  

 

Ad. 27. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Województwa Wielkopolskiego w okresie 
pomiędzy sesjami Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Sejmik przyjął sprawozdanie do wiadomości. 

Ad. 28. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radny Adam Bogrycewicz złożył zapytanie w sprawie podjętych działań dotyczących 
mieszkańców bloku nauczycielskiego przy ul. Kościuszkowców 2b w Starej Łubiance, w Gminie 
Szydłowo. 

Radny Marek Sowa złożył zapytanie w sprawie wprowadzenia ulgi z Kartą Dużej Rodziny na 
przewóz rowerów w pociągach Kolei Wielkopolskich i Polregio od czerwca 2024 r. 

Radna Miroslawa Rutkowska-Krupka wystosowała: 

 interpelację w sprawie drogi wojewódzkiej nr 179 w Jaraczewo; 

 ustną interpelację w sprawie uporządkowania przestrzeni publicznej w Złotowie (data 
wpływu pisemnego dokumentu: 29.02.2024 r.); 

 ustną interpelację w sprawie możliwości korekty stref zimowego utrzymania drogi 
wojewódzkiej z Piły do miejscowości Debrzno Wieś (data wpływu pisemnego 
dokumentu: 29.02.2024 r.). 

Mówczyni w imieniu Radnych Miasta Złotów złożyła podziękowanie na ręce Wicemarszałka 
Wojciecha Jankowiaka za bardzo dobrze funkcjonujące Koleje Wielkopolskie oraz na ręce 
Przewodniczącej Sejmiku podziękowania z Gminy Lubasz za współpracę, a także ze sołectwa Bądecz. 

Radna Zofia Szalczyk podziękowała Zarządowi Województwa Wielkopolskiego za wszystkie 
odpowiedzi na złożone zapytania i interpelacje. Podziękowała także Zarządowi oraz Wicemarszałkowi 
Krzysztofowi Grabowskiemu za bardzo sprawne przeprowadzenie procesu zawierania umów  
z Lokalnymi Grupami Działania. Decyzje Zarządu w tej sprawie spotykają się z bardzo dobrym 
przyjęciem w środowiskach lokalnych. Radna złożyła także ustnie 2 zapytania: 

 dotyczące budowy ścieżki pieszo-rowerowej przy drodze wojewódzkiej nr 307 na 
odcinku Porażeń-Opalenica; na jakim etapie są prace przygotowawcze w zakresie tej 
inwestycji? 

 czy planuje się przebudowę skrzyżowania drogi wojewódzkiej 307 z drogą 308 w 
miejscowości Bukowiec? Uzasadnienie tego pytania jest podyktowane tym, że to 
miejsce jest newralgicznie w ruchu na tamtym terenie i miejscowa społeczność, ale  
i użytkownicy tych dwóch dróg oczekują na rozwiązanie, na wprowadzenie mniej 
kolizyjnego ruchu w tamtym miejscu. 

https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---772
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---771
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---766
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---775
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---774
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Radny Marek Gola złożył interpelację w sprawie budowy ścieżki pieszo – rowerowej przy 
drodze wojewódzkiej nr 432 z Zaniemyśla do Śremu, odcinek Zaniemyśl – Polesie, położony na działce 
o nr geod. 396 obręb Łękno, gmina Zaniemyśl. 

Radny Przemysław Ajchler złożył interpelację w sprawie rozważenia zwołania Nadzwyczajnej 
Sesji Sejmiku czy debaty związanej z obecną sytuacją w rolnictwie. 

Radna Zofia Itman złożyła: 

 zapytanie w sprawie możliwości sfinansowania remontu zabytkowego autobusu  
w sprawie poprawy bezpieczeństwa ruchu drogowego na DW 432 w miejscowości 
Śrem (ul. Gostyńska); 

 ustnie zapytała także Członek Zarządu Paulinę Stochniałek jakie jest stanowisko 
dotyczące bulwersującej sprawy tabletki wczesnoporonnej i tego, że nie będzie 
potrzebna zgoda rodziców czy lekarza. 

Radny Andrzej Plichta złożył interpelację w sprawie zmiany przyszłego rozkładu jazdy 
pociągów w zakresie odjazdów ze stacji Ostrów Wielkopolski, obowiązującego od dnia 10 marca 2024 
r. 

Złożono także następujące zapytania i interpelacje: 

 Radny Łukasz Grabowski zapytanie w sprawie rozstrzygnięcia odwołania od decyzji 
Marszałka Województwa Wielkopolskiego z dnia 16 maja 2023 r. w sprawie zwrotu 
kwoty dotacji; 

 Radny Zbigniew Czerwiński zapytanie w sprawie udostępnienia informacji nt. daty 
ostatecznego rozstrzygnięcia kwestii utraty mandatu Radnego Województwa 
Wielkopolskiego w roku 2018 przez ówczesnego członka Klubu Radnych Platformy 
Obywatelskiej; 

 Radna Ewa Panowicz interpelację w sprawie wykonania ścieżki rowerowej wzdłuż 
drogi krajowej 309 na odcinku Bojanowo -Rawicz ( ok. 15 km). 

 

Ad 29.  Zamknięcie posiedzenia. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodnicząca Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego Małgorzata Waszak-Klepka zamknęła LXII Sesję Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego. 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządzili: 
Angela Jankowska 
Małgorzata Ziarnek  
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